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هرمزگان من- سمینار تخصصی بهره گیری از رویه تیر در حمل و نقل بین المللی جاده 
ای و ترکیبی که به همت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان و به مدت 
دو روز با حضور معاون نظارت بر ترانزیت گمرک ایران ، ناظر گمرکات و مدیرکل گمرک 
هیات  ایران،  بازرگانی  اتاق  تیر  کارنه  المللی  بین  نقل  و  حمل  امور  مدیر  شهیدرجایی، 
رئیسه اتاق بازرگانی هرمزگان و جمعی از نمایندگان شرکت های فعال حمل و نقل بین 
المللی، صاحبان کالا، ترخیص کاران و کارگزارن گمرکی در سالن جلسات اتاق بازرگانی 

هرمزگان برگزار شد.
محمدرضا صفا رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان در این سمینار،اظهار کرد: واحد امور کارنه 
و  ایرو  جهانی  سازمان  از  تاییده  دریافت  ضمن  گذشته  سال  ماه  دی  در  اتاق  این  تیر 
همچنین آموزش کارکنان این واحد توسط امور کارنه تیر اتاق ایران بازگشایی شد و از 

بهمن ماه سال گذشته فروش کارنه تیر و صدور گواهی قبولی آغاز شده است.
و  شده  صادر  واحد  این  توسط  16برگی  و  کارنه شش   ۳۰ از  بیش  کنون  تا  افزود:  وی 
با  اجرایی  نهادهای  ایجاد زیرساخت های لازم و همکاری گمرکات و دیگر  با  امیدواریم 
توجه به حجم گسترده ترانزیت این استان، صدور کارنه در این مرکز به بیش از سه هزار 

کارنه در سال برسد.
رییس اتاق بازرگانی هرمزگان ضمن قدردانی از بهنام فرامرزیان مدیر امور حمل و نقل 
بین المللی و کارنه تیراتاق ایران به منظور برپایی این واحد در استان و ارائه آموزش های 
از ناظر گمرکات استان و پلیس امنیت اقتصادی  اندازی این مرکز،  لازم در راستای راه 
از مهمترین  به عنوان یکی  بندرعباس  هم در زمینه صدور کارنه قدردانی کرد و گفت: 
به تمامی شاخه های دیگر در شمال - غرب و  ترانزیت شمال - جنوب که  کریدورهای 
شمال- شرق نیز متصل است، دارای جایگاه حائز اهمیتی است که وجود پایگاهی برای 
ارائه خدمات کارنه تیر در این شهر میتواند قدمی بزرگی در تسریع امور حمل و نقل بین 

المللی محسوب شود.
تمام  اکنون  هم  تیر،  کنوانسیون  در  عراق  اخیر  عضویت  دلیل  به  کرد:  خاطرنشان  وی 
کشورهای منطقه عضو این کنوانسیون هستند که ارزش افزوده استفاده از کارنه تیر نه 

تنها برای شرکت های حمل و نقل، بلکه برای صاحبان کالا هم بسیار چشمگیر است.
رییس اتاق بازرگانی هرمزگان، با اشاره به دغدغه اصلی بسیاری از فعالان حمل و نقل و 
صادرات یعنی وجود اطمینان خاطر به منظور تامین منافع و عدم تضییع حقوق آن ها، 
گفت: کارنه تیر می تواند این اطمینان را در راستای حفظ منافع صاحب کالا، گمرک و 

شرکت حمل و نقل تامین کند تا با نگاه اقتصادی جهان همسو باشیم.
وی تلاش کشورهای منطقه برای توسعه زیرساخت های گمرکی، بندری، جاده ای و ریلی 
را برهانی بر اهمیت ترانزیت و خدمات لجستیکی چندجانبه عنوان و بیان کرد: پیاده سازی 
و اجرای این زیرساخت ها در کشور ما مهم می تواند درآمد استان ها و دولت را به طور 

چشمگیری افزایش دهد.
راستای  در  دولت  وظیفه  و  توسعه کشور  ساله  پنج  برنامه  هفتم  فصل  به  اشاره  با  صفا، 
سیاست گذاری و برنامه ریزی در حوزه حمل و نقل، گفت: این مهم با همکاری نزدیک 

مراجع دولتی و بخش خصوصی باید به طور جدی مورد توجه و پیگیری قرار گیرد.

اتــاق بــازرگانی هرمــزگان مـــی توانــــد خــدمــات کــارانــه تیــر بــــه ســایــر 
استــان ها  ارائــه دهــد

بهنام فرامرزیان مدیر امور حمل و نقل بین المللی کارنه تیر اتاق بازرگانی ایران با بیان 
اینکه  سند بین المللی کارنه تیر در 78 کشور جهان از جمله ایران که بزرگترین مصرف 
کنده و صادر کننده کارنه تیر در سال 2۰21 بوده است، مورد استفاده قرار می گیرد، 
شده  باعث  خارجه  وزارت  و  راه   وزارت  گمرک،  با  ایران  بازرگانی  اتاق  همکاری  گفت: 
برای چهار دوره پیاپی بتوانیم نماینده گمرک ایران در جریان رأی گیری کشورهای عضو 

کنوانسیون TIR سازمان ملل، به عنوان عضو کمیته اجرایی تیر انتخاب شود.
وی افزود: ایران همیشه یکی از کشورهای هدف بوده و در طرح های پایلوت بین المللی از 
جمله پروژه جهانی تیر الکترونیک حضور فعال داشته است اما به دلیل توقفی که ناشی از 
تحولات در بدنه گمرک  و سامانه گمرک بود، کشورهایی مانند گرجستان، تونس، ترکیه، 

آذربایجان، قزاقستان و قرقیزستان از ما پیشی گرفتند وسیستم های الکترونیکی را نهایی 
کردند و دبیر اجرایی کمیته تیر طی نامه ای از ما درخواست کرده که فعالیت الکمترونیک 
را ادامه بدهید  واگر این کمیته آمادگی دارد کمک های فنی و مالی خود را برای جبران 

عقب ماندگی ارائه دهد؛ این در حالی است که ایران امکانات فنی فوق العاده ای دارد.
را  سرعت  و  امنیت  ایران،  بازرگانی  اتاق  تیر  کارنه  المللی  بین  نقل  و  حمل  امور  مدیر 
دوویژگی کارنه تیر برشمرد و گفت: کارانه تیر به دلیل سرعت و امنیت بالا می تواند به 
 راحتی مورد استفاده قرار بگیرد و امکانات سخت افزاری و نرم افزاری بین موسات ضامن 
کند  می  کمک  مکانیزم  این  واقع  در  که  است  کرده  فراهم  کشورها  برای  را  وگمرکات 
کشوزهای عضو کنوانسیون با آسودگی و امنیت خاطر از منافع این سند بهره برداری و 

استفاده کنند.
فرامرزیان تصریح کرد: در سند بین المللی کارنه تیر، رویه بین المللی مطرح و اسناد را از 
شرکت حمل و نقل درخواست می کنند اما در رویه داخلی این اتفاق نمی افتد که باید 

این مشکل را حل کنیم.
وی، استان هرمزگان را یکی از استان های هدف ترانزیتی بین المللی عنوان و بیان کرد: 
هرمزگان به عنوان شاخ جنوبی دو کریدور شرق – غرب و شمال-جنوب نیاز به حمایت 
از این ظرفیت  دستگاه های متولی دستگاه های متولی دارد که بخش خصوصی بتواند 

استفاده کند.
فرامزیان ادامه داد: اگر نتوانیم امکانات و زیرساخت های کارنه تیر را برای شرکت های 

حمل ونقل در بندر لنگه، شهید رجایی و بنادر جنوبی فراهم کنیم، این ظرفیت از منطقه 
گرفته می شود و به بندر گوادر می رود.

مدیر امور حمل و نقل بین المللی کارنه تیر اتاق بازرگانی ایران، خاطرنشان کرد: مسیر 
ایران برای ترانزیت کم هزینه تر است اما چون رویه به صورت شفاف نیست و در مسیرهای 
داخلی روند کارنه تیر پیاده سازی نمی شود، از ترانزیت مسیر ایران کمتر استقبال می 

شود.
وی ضمن اعلام امادگی بخش خصوصی به منظور تبادل اطلاعات و اسناد به منظور هم 
افزایی با بخش دولتی و پیاده سازی اهداف سند کارانه تیر، گفت: اقداماتی که در زمینه 
سامانه جامع وزارت صمت و سامانه جامع وزارت راه در حال انجام است باید در راستای 
بین  تعارضات  ایجاد  باعث  اینده  در  نباید  سامانه  دو  این  و  باشد  موجود  مشکلات  حل 
بخشی و بوجود امدن مشکلات جدید شود. مدیر امور حمل و نقل بین المللی کارنه تیر 
اتاق بازرگانی ایران همچنین خاطرنشان کرد: اتاق بازرگانی هرمزگان تنها اتاق بین استان 
های کشور است که هم اکنون قادر است خدمات کارانه تیر را هم در سطح استان و هم 

به سایر استان ها ارائه دهد.

نقش آفرینی ایران در اقتصاد جهانی با ارائه خدمات ترانزیتی
حسین سعیدی ناظر گمرکات هرمزگان و مدیرکل گمرک بندر شهیدرجایی با اشاره به 
با توجه به موقعیت ویژه و قرار گرفتن در  اهمیت »رویه کارنه تیر« در توسعه ترانزیت 

مزایای  از  ایران  اسلامی  اساس جمهوری  بر همین  کرد:  اظهار  المللی،  بین  کریدورهای 
بالقوه  و جایگاه ویژه ای در رویه TIR برخوردار است که می تواند نقش پررنگی در تبادلات 

کالا بین کشورهای عضو ایفا کند.
وی افزود: البته دستیابی به مزایای این جایگاه مشروط بر این است که برنامه راهبردی 

توسعه مسیرهای ترانزیت چگونه تبیین، تدوین و عملیاتی شود.
ناظر گمرکات هرمزگان، ارائه خدمات ترانزیتی را از جمله مواردی برشمرد که می تواند 
علاوه بر تعریف ایران به عنوان یک عضو بازیگر موثر در عرصه اقتصاد بین الملل و یا در 
عرصه اقتصاد منطقه ای، منجر به نقش آفرینی ایران در اقتصاد و زنجیره تامین جهانی 

شود.
سعیدی، با اشاره به چالش ها و موانعی پیش روی تحقق این هدف، افزود: صنعت لجستیک 
و یا فقدان نظام لجستیک در کشور از جمله مواردی است که به عنوان یک عامل ضعف 
برای حمل و نقل بین المللی و چالشی برای سیستم حمل و نقل داخلی کشور محسوب 
می شود که منجر به از دست رفتن فرصت ها و افزایش هزینه های توزیع و ترانزیت کالا 

در کشور می شود.
مدیرکل گمرک شهید رجایی هرمزگان، تصریح کرد: سرمایه گذاری کشورهای همسایه از 
جمله عراق، افغانستان، پاکستان بر روی کریدورهای ترانزیت کالا و کریدور آسیای مرکزی 
می تواند به عنوان چالش جدی برای آینده ترانزیت ایران باشد که بالا بودن قیمت ناوگان 
به عنوان  ناوگان تجاری  به  نگاه  ایران و  به  ناوگان تجاری  ایران، هزینه های واردات  در 
خودروی سواری که عملًا منجر به رقابت نابرابر میان شرکت های رقیب در سایر کشورها 
با شرکت های حمل و نقل ایرانی می شود، از جمله عوامل مهم در عدم دستیابی به موفقیت 
چشمگیر ترانزیتی در سالیان اخیر بوده است.وی، عدم هم افزایی سیستم های حمل و 
نقل خودرو، تحریم های ظالمانه علیه کشور و بالابودن هزینه های تجارت با ایران را دیگر 
موانع عدم توفیق بزرگ در حوزه ترانزیت کالا عنوان و بیان کردک مشکلات فرایندی و 
اجرایی در ارائه خدمات که به طور عمده ناشی از تعارضات بین بخشی است، از مشکلات 
دیگری است که به نظر می رسد با برنامه ریزی و سازماندهی فعالیت دستگاه های اجرایی 
مختلف، مشارکت و همکاری موثر بخش خصوصی و فعالان حمل و نقل، امکان رصد و 
ارتقاء نقش کشور در این حوزه  ارائه راهکارهای مناسب برای بهبود و  پایش تحولات و 

فراهم می شود.

در حوزه ترانزیت کالا درست عمل نکردیم
تولید  و  های خودروسازی  کارخانه  کردیم،  کالا درست عمل می  ترانزیت  در حوزه  اگر 

کامیونت ایران می توانست خود را به عنوان یک صنعت موفق معرفی کند
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان،  اتاق  نائب رییس  تازیانی  حسن روحانی 
الحاق ایران به کنوانسیون گمرکی مربوط به حمل و نقل بین المللی کالا)TIR(  را به دلیل 
اولین کشورهایی  ایران جزء  اظهار کرد:  و  بیان  استراتژیک کشور  نیاز آن روز و شرایط 
بوده که به این کنوانسیون ملحق شده اما از این ظرفیت ترانزیت به درستی بهره برداری 

نشده است.
وی با اشاره به روند عملیاتی و سرمایه گذاری کشورهایی مانند ترکیه، عراق، امارات و 
پاکستان در حوزه ترانزیت و تعاریف برنامه های منسجم برای بخش دولتی و خصوصی، 
افزود: عملکرد جزیره ای هر یک از دستگاه های حاکمیتی در راستای منافع خود، عاملی 
بوده که نه تنها بخش ترانزیت، بلکه منافع ملی را تحت الشعاع قرار داده و به نوعی یک 

آسیب برای کشور تلقی می شود.
نائب رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان، فعال سازی بخش ترانزیت 
را مولد دیگر بخش ها هم برشمرد و گفت: اگر در حوزه ترانزیت کالا درست عمل می 
کردیم، کارخانه های خودروسازی و تولید کامیونت ایران می توانست خود را به عنوان 

یک صنعت موفق معرفی کند.

گام بلند شرکت پالایش نفت بندرعباس برای 
جذب  ۲۷۰۰ نیروی بومی

دیدار نمایندگان هرمزگان با مخبر با 
محوریت رفع مشکلات استانی

رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان مطرح کرد؛

     صفحـه3

هرمــزگان کــم بارش تــرین 
استــان کشــور

ارائه خدمات »کارنه تیر « در بندرعباس، عامل مهم در تسریع امور حمل و نقل بین المللی

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان هشدار داد:
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دیدار نمایندگان هرمزگان با مخبر 
با محوریت رفع مشکلات استانی

هایی  دیدار  در  جمهور  رئیس  اول  معاون  من-  هرمزگان 
استان  نمایندگان  مجمع  و  تعاون  فراکسیون  با  جداگانه 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی به بحث و تبادل نظر 
نمایندگان  پیشنهادات  و  مشکلات  ها،  طرح  درخصوص 

پرداخت.
تعاون  فراکسیون  اعضای  و  رئیسه  هیات  دیدار  در  مخبر 
مجلس شورای اسلامی، توسعه بخش تعاون را گامی مهم در 
راستای تحقق شعار سال خواند و بر نقش ویژه تعاونی ها در 

هدایت نقدینگی به سمت تولید تاکید کرد.
به عنوان کلید  اقتصاد  از مردمی کردن  این جلسه  وی در 
تحقق شعار سال یاد کرد و گفت: یکی از مهمترین ابزارها 
در  ها  تعاونی  توسعه  و  رشد  اقتصاد  کردن  مردمی  برای 

سراسر کشور است.
به  جامعه  نقدینگی  اگر  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
تولید  رشد  و  تورم  مهار  امکان  نشود  هدایت  تولید  سمت 
فراهم نخواهد شد و تعاونی ها در هدایت نقدینگی موجود در 

کشور به سمت تولید نقش بسیار پراهمیتی دارند.
دکتر مخبر با اشاره به وجود قوانین بالادستی برای توسعه 
بخش تعاون خاطرنشان کرد: علی رغم وجود ظرفیت های 
که  آنطور  متاسفانه  اما  تعاون  بخش  توسعه  برای  قانونی 
باید شاهد رشد این بخش نبوده ایم که لازم است در این 

خصوص آسیب شناسی دقیقی انجام شود.
معاون اول رئیس جمهور توسعه بخش تعاون را یک ضرورت 
مهم برای کشور خواند و بر لزوم تشکیل کمیته ای مشترک 
شناسی  آسیب  مجلس جهت  تعاون  فراکسیون  و  دولت  از 
برای  ضعف ها و موانع و تدوین پیشنهادات و راهکارهایی 

رشد و توسعه بخش تعاون تاکید کرد.
در این جلسه که معاون پارلمانی رییس جمهور نیز حضور 
از وضعیت بخش  ایران گزارشی  تعاون  اتاق  رییس  داشت، 
تدوین  در  حوزه  این  به  توجه  خواستار  و  کرد  ارائه  تعاون 

برنامه هفتم توسعه کشور شد.
در این نشست که مدیران عامل برخی اتحادیه ها و تعاونی ها 
نیز حضور داشتند، اعضای فراکسیون تعاون مجلس شورای 
اسلامی هر کدام در سخنانی به مسائل و مشکلات پیش روی 
حوزه تعاون پرداختند و ضمن اعلام آمادگی برای همراهی 
کامل با دولت برای توسعه بخش تعاون، پیشنهاداتی را نیز 

در جهت رفع موانع پیش روی تعاونی ها مطرح کردند.
باید  هرمــزگان  زده  زلــزله  مناطـــق  بازســازی   *

تسریع شــود
هرمزگان  استان  نمایندگان  مجمع  دیدار  در  مخبر  محمد 
از  هرمزگان  گفت:  و  برشمرد  پراهمیت  را  استان  این  نیز 
ظرفیت ها و مزیت های ویژه ای برخوردار بوده و قادر است با 
اتکاء به این ظرفیت ها علاوه بر رفع نیازهای خود، به تامین 

نیازهای استانهای همجوار نیز کمک کند.
گزارش  به  اشاره  با  همچنین  جمهور  رئیس  اول  معاون 
نمایندگان استان هرمزگان در خصوص تاخیر صورت گرفته 
لزوم  بر  استان،  زدن  زلزله  مناطق  برخی  بازسازی  برای 
تسریع و رفع موانع پیش روی بازسازی از سوی دستگاههای 

اجرایی ذیربط تاکید کرد.
مخبر با اشاره به رویکرد دولت سیزدهم مبنی بر استفاده از 
نیروی انسانی بومی در پستهای مدیریتی، اظهار داشت: باید 
تلاش شود حتی الامکان از ظرفیت ها در استانها استفاده 
شود و نیروهای انسانی بومی و متخصص در اولویت باشند.

در این جلسه که معاون پارلمانی رئیس جمهور نیز حضور 
و  مسائل  تشریح  به  هرمزگان  استان  نمایندگان  داشت، 
انتخابیه  حوزه های  کاستی های  و  استان  کلان  مشکلات 
خود پرداختند که تکمیل پروژه های راهسازی، اصلاح نقاط 
حادثه خیز، رفع موانع پروژه های آبرسانی، تکمیل طرح های 
کم برخوردار  مناطق  به  توجه  زده،  زلزله  مناطق  بازسازی 
این  از  بخشی  بومی،  انسانی  نیروهای  به  توجه  و  استان 

درخواست ها بود.
شورای  مجلس  در  هرمزگان  مردم  نماینده  مرادی  احمد 
اسلامی در بیان جزییات دیدار مجمع نمایندگان هرمزگان 
با مخبر معاون اول رییس جمهور که معاون پارلمانی رئیس 
جمهور نیز در آن حضور داشت، اظهار کرد: در این دیدار  با 
تاکید بر لغو مصوبه انتزاع چند روستا از شهرستان پارسیان، 
به  خود  گذشته  سفر  در  جمهور  رئیس  که  کردیم  تأکید 
نیروهای  ظرفیت  از  استفاده  درخصوص  هرمزگان  استان 
بومی به عنوان مدیران عامل و اعضای هیئت مدیره صنایع، 
از مدیران  استفاده  آزاد و همچنین  مناطق  و  ها  پالایشگاه 
و  ملی  های  مسئولیت  در  سنت  اهل  کاردان  و  شایسته 
قرار  اجرا  مورد  الان  به  تا  که  دادند  مساعد  قول  استانی 

نگرفته است.
ایجاد  به  اشاره  با  و مشکلات  بیان مسائل  ادامه  در  مرادی 
دریایی  سفرهای  افزایش  و  لنجی  ته  مناسب  تسهیلات 
سوخت  های  جایگاه  در  طولانی  های  گفت: صف  ملوانان، 
مشکلات عدیده ای را برای مردم به وجود آورده که خواسته 

ما رفع فوری و هرچه سریع تر این مشکل است.
بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
گوره  نفت  انتقال  خط  در  اجتماعی  های  مسئولیت  ایفای 
به جاسک حسب مصوبه دولت در سفرهای استانی، افزود: 
استان،  مشکلات  و  مسائل  به  بیشتر  رسیدگی  در راستای 
مورد  هرمزگان  در  وزرا  معاونین  و  وزرا  تر  پررنگ  حضور 

تاکید است.
زلزله  از  ناشی  های  ساختمان  تکمیل  لزوم  بیان  با  مرادی 
های  سال  در  کرد:  تصریح  هرمزگان،  در  اخیر  های  سال 
اخیر بر اثر زلزله های شدید خسارات زیادی در بخش فین، 
معاون  نشست  این  در  که  شد  وارد  خوش  سایه  و  سیاهو 
لزوم تسریع و رفع موانع پیش روی  بر   اول رئیس جمهور 
بازسازی از سوی دستگاه های اجرایی دستورات لازم را داد.

در پایان، مرادی در بیان مسائل و مشکلات استان، تسریع 
در تکمیل جاده کهورستان به لار را مورد تاکید قرار داد.

استاندار هرمزگان:

تسهیلات ارزان قیمت برای 
کارهای با بازدهی مناسب در 

اختیار مردم قرار می گیرد

تسهیلات  ارائه  آمادگی  گفت:  هرمزگان  استاندار  من-  هرمزگان 
ارزان قیمت به مردم این منطقه وجود دارد، برخی کارها با بازدهی 
که  خورشیدی  نیروگاه  و  زینتی  ماهیان  پرورش  همچون  مناسب 
امسال ده هزار واحد سهمیه داریم می تواند مورد توجه مردم قرار 

گیرد.
مهدی دوستی در خصوص سفرش به بخش شمیل، افزود: توفیقی 
شد در خدمت مردم شریف بخش شمیل بودیم، مسائل زیادی از 
سوی بخشدار، معتمدین و شوراهای این بخش مطرح شد که عمده 
خصوص  این  در  خوشبختانه  که  بود  راه  بحث  به  مربوط  مسائل 

تصمیمات خوبی اتخاذ شد. 
مدرسه  چهار  بخش  این  در  نیز  مدارس  حوزه  در  کرد:  بیان  وی 
نیمه تمام وجود داشت که مقرر شد علاوه بر تکمیل این مدارس و 
راه اندازی هنرستان تخصصی، برای برخی نقاط که نیازمند کلاس 
درس بیشتر هست هم کلاس درس جدید احداث شود، امیدواریم 
یک  و  برسند  بهره برداری  به  جاری  سال  مهرماه  تا  مدارس  این 
مدرسه نیز برای این منطقه تا مهرماه سال آینده ساخته خواهد شد.
شمیل  بخش  برای  آب  حوزه  در  کرد:  تصریح  هرمزگان  استاندار 
به سایر  آبرسانی  برای  برنامه ریزی  و  افتاده  تاکنون  اتفاقات خوبی 
مناطق که با مشکل مواجه هستند نیز انجام شد، مقرر شد آبرسانی 
انجام  اصلاح شبکه  نیز  مناطق  برخی  در  و  انجام  روستاها  این  به 
شود. وی اظهار کرد: در حوزه زمین و سالن ورزشی هم مقرر شد در 
بخش شمیل سه زمین چمن طبیعی و پنج زمین چمن مصنوعی با 
کمک نمایندگان حوزه مرکزی هرمزگان در مجلس شورای اسلامی 

احداث شود.
دوستی تاکید کرد: یکی از مباحث اصلی و مهم تبدیل شدن شمیل 
به شهر است که پیگیری خواهیم کرد این اتفاق به زودی رخ دهد.

برای  تومان  میلیارد   ۱۰۰ حدود  گذشته  سال  در  داد:  ادامه  وی 
تخصیص  این  یافت  تخصیص  منطقه  این  مزارع  به  برق رسانی 
می تواند به نجات سواحل کمک کند چرا که با برق رسانی به مزارع 
بر حفظ  افزایش داد و علاوه  برابر  تا چهار  را  تولید  میگو می توان 

زمین های ساحلی، به اقتصاد منطقه نیز کمک خواهد کرد.
ارائه  آمادگی  کرد:  خاطرنشان  هرمزگان  در  دولت  عالی  نماینده 
برخی  دارد،  وجود  منطقه  این  مردم  به  قیمت  ارزان  تسهیلات 
کارها با بازدهی مناسب همچون پرورش ماهیان زینتی و نیروگاه 
خورشیدی که امسال ۱۰ هزار واحد سهمیه داریم می تواند مورد 
توجه مردم قرار گیرد و ما هم برای این کارها تسهیلات با سود کم 

در اختیار قرار خواهیم داد.

***
 مدیرعامل مجمع خیرین 

هرمزگان منصوب شد

مجمع  مدیره  هیئت  رئیس  سوی  از  حکمی  طی  من-  هرمزگان 
به عنوان مدیرعامل مجمع خیرین  بهرام  پوراشرف  خیرین کشور، 

استان هرمزگان منصوب شد.
حبیب الله بوربور در حکمی، بهرام  پوراشرف از چهره های فرهنگی 
به  کشور  خیرین  مجمع  اساسنامه   ۴ ماده  اجرای  در  را  هرمزگان 

عنوان مدیرعامل مجمع خیرین این استان منصوب کرد.
در این حکم  بر توسعه فعالیت های مجمع در سطح شهرستان های 
استان، عدم دخالت مستقیم در امور اجرایی و بهره گیری از حمایت 
اولویت  عنوان  به  هرمزگان  استان  هلال احمر  نهاد  پشتیبانی  و  

فعالیت های اعضای هیئت مدیره خیرین استان تاکید شده است.
استان  سوادآموزی  نهضت  مدیرکل  معاون  آباد،  حاجی  فرماندار 
و  آموزش  مدیریت  و  استان  های  کتابخانه  مدیرکل  هرمزگان، 

پرورش قشم از دیگر سوابق پوراشرف است

***
برگزاری مراسم عید غدیر ترویج 

دهنده نشاط اجتماعی 
در جامعه است

هرمزگان من- رئیس ستاد بنیاد بین المللی غدیر در جزیره هرمز 
در جلسه دهه امامت و ولایت و عید غدیر خم با اشاره به اهمیت 
عید  بزرگترین  غدیر  عید  کرد:گفت  عنوان  غدیر  عید  برگزاری 
مسلمان است که باید باشکوه در جزیره هرمز با مشارکت مسئولین 

و مردم برگزار شود.
از  یکی  غدیر  واقعه  کرد:  اظهار  خیز  رستا  جعفر  الاسلام  حجت 
برای  تحول آفرین  محتوای  یک  و  اسلامی  جامعه  مهم  موضوعات 
بشریت است که بشریت را به اوج کرامت و عظمت انسانی خواهد 

رساند.
امام جمعه هرمز گفت: امام شناسی و افزایش معرفت در جامعه و 
باید محتوای  و  است  امروز جامعه  از ضروریات  واقعه غدیر  تبیین 
غدیر، ولایت، امامت، حاکمیت و راهبری بشریت برای مردم تبیین 
شود. وی با تاکید بر اینکه همه افراد باید مروج غدیر باشند، افزود: 
ترویج فرهنگ غدیر برای نسل های آینده یک تکلیف است و آنها 
را با حب ولایت و امیرالمؤمنین تربیت کنیم که دوستی اهل بیت 

انسان را از گمراهی نجات می دهد.
رئیس ستاد بنیاد بین المللی غدیر در جزیره هرمز برگزاری مراسمی 
همچون عید غدیر را ترویج دهنده نشاط اجتماعی در جامعه عنوان 
کرد که ارزش های الهی را تبلیغ می کند و گفت:اگر مردم به عمق 
غدیر برسند می توانند زمینه ساز ظهور منجی عالم بشریت باشند.
بزرگ در  عنوان یک جریان  به  از غدیر  الاسلام رستا خیز  حجت 
تاریخ اسلام و رسالت پیامبر اکرم )ص( یاد کرد و ابراز داشت : باید 
برنامه های دهه ولایت به گونه ای برگزار شود تا فرهنگ غدیر به 

فرزندان انتقال پیدا کند.
مسئله  داشت:   اظهار  و  برشمرد  مهم  بسیار  را  غدیر  اهمیت  وی 
غدیر می تواند محور وحدت و اتحادو همدلی بین مردم باشد باید 
جشن غدیر با ظرفیت مردمی امسال باشکوه تر از سال های گذشته 

برگزار گردد.

خبـر خبـر

 ۱۵ راه اندازی  تفاهم نامه  انعقاد  از  هرمزگان  استاندار  من-  هرمزگان 
هنرستان و رشته ی جدید در سطح استان خبرداد و گفت: با این ۱۵ 
همچنین  شد،  خواهد  عدد   ۲۷ استان  هنرستان های  آمار  هنرستان 
و  اعتبار  تامین  هنرستان   ۲ برای  فقط  تومان  میلیارد   ۴ از  بیش 

تجهیزات کرده ایم.
حضور  و  هرمزگان  استاندار  دوستی  مهدی  حضور  با  مراسمی  طی 
ویدئو کنفرانسی محمد مهدی کاظمی معاون آموزش متوسطه وزارت 
و  اجرایی  دستگاه های  کل  مدیران  از  جمعی  و  پرورش  و  آموزش 
فرمانداران، مراسم انعقاد تفاهم نامه راه اندازی ۱۵ هنرستان و رشته ی 

جدید در سطح استان برگزار شد.
یک  شغل  با  متناسب  آموزش  کرد:  اظهار  آیین  این  در  دوستی 
مثال هایی  توسعه  گفتمان  در  کشور  در  ما  و  است  اساسی  ضرورت 
از آن می بینیم که سیستم آموزشی آلمان و کره از مثال های واضح 

آن است.
وی افزود: در استان صنعتی مانند هرمزگان اگر می خواهیم به توسعه 
پایدار برسیم باید آموزش هایی متناسب به بازار داشته باشیم، تمرکز بر 
این مهم یک اصل است و حضرت آقا مسیر را به وضوح روشن کرده اند 
و میزان ولایت پذیری ما با اقدامات عملی در راستای تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب مشخص می شود که یکی از حوزه های آن مهارت 

محور کردن آموزش ها است.
سرفصل های  کرد:  تاکید  هرمزگان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
دروس نیز باید متناسب با نیاز صنایع باشد و لازم است وزارت آموزش 
و پرورش در این حوزه همکاری داشته باشد چرا که صنایع نیز آمادگی 

کامل دارند و در واحدهای آموزش خود می توانند مساعدت کنند.
ادامه داد: آمادگی داریم آموزش معلمان را به عنوان محور  دوستی 

عملی  بازدیدهای  ماه  مهر  از  قبل  تا  و  کنیم  دنبال  آموزش  توسعه 
معلمان از بخش های مختلف صنایع انجام پذیرد اما لازم است وزارت 

آموزش و پرورش مشوق هایی را نیز به این منظور قرار دهند.
و  صنعت  هم  همزمان  رشد  سبب  آموزش ها  این  کرد:  تصریح  وی 
استقبال  و  کاملا حمایت  ما  باب  این  از  و  آموزش خواهش شد  هم 
می کنیم و امیدواریم که این آموزش ها موجب تحول در فرهنگ کار 
و بازار کار شود ضمن اینکه باید بتوانیم انرژی جوانی، جوانان کشور 
را وارد بازار کار کنیم نه اینکه انرژی جوانان را نگه داریم و در زمانی 
که منحنی انرژی رو به پایین است آن ها وارد اشتغال کنیم و منافع 

کشور تامین نشود.

 ۱۲ استان  در  گذشته  سال  اینکه  بر  تاکید  با  هرمزگان  استاندار 
هنرستان تخصصی ایجاد شد گفت: با این ۱۵ هنرستان که از ابتدای 
مهرماه آغاز به کار خواهند کرد آمار هنرستان های استان به عدد ۲۷ 
خواهد رسید، تاکنون بیش از ۴ میلیارد تومان فقط برای ۲ هنرستان 

تامین اعتبار و تجهیزات کرده ایم.
با  متناسب  و  دارد  وجود  هم  تنوع  هنرستان ها  در  کرد:  اظهار  وی 
ریزی  طرح  هنرستان ها  این  استان  مختلف  ظرفیت های  و  صنایع 
این  و معادن  پروری، فولاد  آبزی  و  ما در حوزه شیلات  شده است، 
صنعتی  توسعه  نقشه  با  متناسب  رشته ها  و  دیده ایم  را  هنرستان ها 

استان انتخاب شده اند.

تعداد هنرستان های جوار صنایع هرمزگان به ۲۷ رسید

آیا  استان هرمزگان گفت:  فقیه در  نماینده ولی  هرمزگان من- 
با حرکت لاک پشتی می توان مشکل بیکاری فرزندان هرمزگان 

را حل کرد؟
حجت الاسلام محمد عبادی زاده در جمع نمازگزاران بندرعباس، 
این  اشتغال  وضعیت  به  خوشبینانه  نگاه  براساس  کرد:  عنوان 
استان، سهم اشتغال هرمزگانی ها در صنایع از ۳۰ درصد تجاوز 
نمی کند و البته این سهم بدون در نظر گرفتن نوع و چگونگی 

شغل است.
سال  در  هرمزگان  اشتغال  و  بیکاری  وضعیت  داد:   ادامه  وی 
گذشته تا سطحی در این استان کاهش یافت اما بر اساس آخرین 

آمارهای رسمی مجدد بیکاری افزایش یافته است.
امام جمعه بندرعباس خاطرنشان کرد:  این استان حداقل دارای 
۳۰ تا ۴۰ هزار فرد بیکار است البته آمارهای دستگاه های دولتی 
می گوید تعداد بیکاران حدود ۱۰ تا ۲۰ هزار نفر است البته این 

آمار برای کسانی است که به اداره های دولتی مراجعه کرده اند.
حجت الاسلام عبادی زاده گفت: بسیاری از بیکاران این استان 
به اداره های دولتی مراجعه نکرده اند و آیا با حرکت لاک پشتی 

می توان مشکل بیکاری فرزندان هرمزگان را حل کرد؟
اشتغال  سهم  افزود:  هرمزگان  عمومی  فرهنگ  شورای  رییس 
بزرگ،  و  مانند صنایع دستی، کشاورزی، صنایع مادر  هر حوزه 
شیلات، خدمات باید مشخص شود تا بدانیم ظرف مدت ۲ سال 
آینده در حوزه اشتغال چه تعداد شغل در هر بخش باید ایجاد 
شود، چنانچه بدون برنامه حرکت کنیم این ایستایی و توقف را 

همیشه خواهیم داشت.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان با اشاره به تبدیل کردن فرصت های 
نگاه  براساس  باز هم  بیان کرد:  دریا به فرهنگ عمومی جامعه، 
خوشبینانه می توان گفت میزان استفاده از این ظرفیت اقتصادی 
بزرگ به ۱۰ درصد هم نمی رسد و این درحالی است که بخش 
عمده نعمت های خداوند در دریا قرار دارد و هرمزگان دارای هزار 
و ۲۰۰ کیلومتر خط ساحلی و با احتساب جزایر ۲ هزار و ۳۰۰ 

کیلومتر ساحلی است.
حجت الاسلام عبادی زاده خاطرنشان کرد: این برای هر جامعه ای 
فرصت مغتنم است و نشست های مختلفی توسط شورای فرهنگ 
عمومی هرمزگان در این حوزه برگزار شد که جمع بندی می شود 

و اجرایی شدن خروجی آن را دنبال می کنیم تا مطالبه رهبری 
برای تبدیل فرصت های دریا به فرهنگ عمومی عملی شود.

وی گفت: دریا مورد غفلت قرار گرفته و باید فرهنگ دریا و ساحل 
نشینی احیا شود، بخشی از اقتصاد ساحل نشینان دریاست که 

نتوانسته ایم از آن استفاده کنیم.
ساحلی،  شهرهای  وضعیت  به  اشاره  با  بندرعباس  جمعه  امام 
تصریح کرد: این در شرایطی است که اکثر شهرهای پیشرفته دنیا 
در کنار ساحل قرار دارند و وضعیت شهرهای ساحلی خودمان هم 

در پیش چشم مان قرار دارد.
دستی،  صنایع  روز  به  اشاره  با  درهرمزگان  فقیه  ولی  نماینده 
اقتصادی  زمینه  در  هم  هرمزگان  دستی  صنایع  ظرفیت  افزود: 
سال  چند  که  است  شرایطی  در  این  و  گرفته  قرار  غفلت  مورد 
و  به عنوان شهر خلاق صنایع دستی  را  این شهر  یونسکو  قبل 

خانگی معرفی کرد.
حجت الاسلام عبادی زاده توضیح داد: شیخ نشین های حاشیه 
نیاز  مورد  قبل صنایع دستی  تا چند سال  فارس  جنوبی خلیج 
خود را از اینجا تامین می کردند اما اکنون وضعیت صنایع دستی 
هرمزگان چگونه است، نسل های بعدی به تدریج درحال فاصله 

گرفتن از این هنر سودآور هستند که نباید این رخ بدهد.
امام جمعه بندرعباس گفت: صنعت بسته بندی هم برای عرضه 
بازارچه های  نداریم، تعداد  این محصول ها به کشورهای مختلف 
خانگی و محلی که باید در استان وجود داشته باشد تنها به چند 

مورد معدود خلاصه می شود.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان بیان کرد: شاید حتی مغازه های 
استانی  باشند،  ندیده  همشهریان  از  بسیاری  را  دستی  صنایع 
بخش  این  در  آن  اشتغال  سهم  باید  باشد  محور  می خواهد  که 

مشخص باشد.
می توانند  خانگی  و  کوچک  کارهای  و  کسب  کرد:   اضافه  وی 
بخشی از مشکل بیکاری را حل کند که باید بر روی این بخش 

سرمایه گذاری شده و برای مردم تسهیلات فراهم شود.
رییس شورای فرهنگ عمومی هرمزگان گفت:  باید برای این کار 
و برنامه ریزی کرد و بازار فروش به خصوص بازارهای صادراتی 
منظور  این  برای  داخلی  بازار  ظرفیت  کرد،  ایجاد  آن ها  برای 
محدود است اما چنانچه بازار صادارتی فراهم شود میل و رغبت 

مردم برای فعالیت در این زمینه افزایش می یابد.
امام جامعه  به سخنان  اشاره  با  در هرمزگان  فقیه  ولی  نماینده 
در مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( گفت: اگر مجموعه 
را  کنون  تا  انقلاب  اول  از  را  رهبری  معظم  مقام  فرمایش های 
بدست  آن  دل  از  را  راحل  امام  مکتب  می توان  کنیم  گردآوری 

آورد.
حجت الاسلام عبادی زاده ابراز کرد: رهبری هر ساله در مراسم 
ارتحال بخش هایی از این مکتب را معرفی می کنند که امسال به 
موضوع امید به آینده اشاره کردند چون که دشمن تلاش خود را 

بکار گرفته تا این امید را از جامعه اسلامی ایران بگیرد.
وی افزود:  جامعه با مکتب امام راحل جلو می رود و با این مکتب 

به سعادت خواهد رسید و بن مایه آن،  اسلام است.
امام جمعه بندرعباس اضافه کرد:  تلاش های دشمن در حوادث 
اخیر مضاعف شده و بیداری امت تنها راهی است که می تواند ما 

در برابر آن موفق کند.
اسلام  گفت:  هم  بازار  در  اجتماعی  آسیب های  به  اشاره  با  وی 
تاکید دارد بازار اسلامی باشد و حرص در سود را نهی و از کثرت 

طلبی و فزون طلبی در ثروت نهی می کند.
امام جمعه بندرعباس اشاره کرد:  بنابراین بازاریان در زمینه سود 
باید به مکفی بودن آن در زندگی توجه کنند، پیامبر اکرم )ص( 
کم  سود  می کردند،  هدایت  کفاف  سمت  به  را  جامعه  همیشه 

انسان را به سمت زندگی مکفی هدایت می کند.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان یادآور شد:  بازاریان تلاش کنند 
نظر  در  کار خود  و  برای کسب  منصفانه  و  قانع  با سود  زندگی 

بگیرند.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان:

آمار بیکاری در هرمزگان نگران کننده است

اساسی  قانون   ۹۰ اصل  کمیسیون  اعضای  جلسه  من-  هرمزگان 
مجلس شورای اسلامی با معاون اول رییس جمهوری در زمینه مسائل 
به  انتقال گوره  استان هرمزگان در حوزه های مشکلات جزایر، خط 

جاسک و مسائل گمرکی برگزار شد.
زمینه  در  سرمایه گذاری  کرد:  تاکید  جلسه  این  در  مخبر  محمد 
پتروپالایشگاه ها و توسعه شهرهای ساحلی از اولویت های مهم دولت 

سیزدهم است.

وی استان ساحلی هرمزگان را دارای ظرفیت های متعدد و فرصت های 
گردشگری، حمل ونقل  دریایی،  حوزه های صنعتی،  در  منحصربه فرد 
دانست که می تواند در مسیر ارتقاء معیشت مردم و توسعه کشور مورد 
استفاده قرار گیرد و برای بالفعل کردن این ظرفیت باید از توان مردم و 

بخش خصوصی بیشتر بهره گرفت.
معاون اول رئیس جمهوری همچنین دستور داد تا با تشکیل تیمی با 
همکاری وزارت نفت، استانداری هرمزگان و شورای توسعه سواحل 
پالایشگاه های  به  کشور  جنوبی  معدنی  زنجیره  اتصال  طرح  مکران 

سواحل مکران بررسی شود.
در این جلسه حجت الاسلام نصرالله پژمانفر رییس کمیسیون اصل 
۹۰ با اشاره به بازدیدها و بررسی و احصاء مسائل استان هرمزگان، 
این حوزه ها  انجام شده در  از مشکلات و آسیب شناسی های  گزارشی 

ارائه کرد.
مطابق این گزارش در زمینه خط انتقال گوره به جاسک با توجه به 
اقدامات دولت سیزدهم در زمینه های احداث و راه اندازی پست های 
برق، خطوط فیبر نوری، تلمبه خانه، مخازن و سایر تجهیزات مقرر شد 
با همکاری و اهتمام دولت در خصوص تکمیل این خط انتقال اقدامات 

برای تحویل این خط به شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
هرچه سریعتر انجام شود.

در این جلسه مقرر شد با احداث پالایشگاه و پتروپالایشگاه، تکمیل 
احداث  اجرایی  و  حقوقی  مشکلات  برطرف کردن  و  انتقالی  خطوط 
گوره  انتقال  خط  سلیمانی،  شهید  و  مکران  نگین  پالایشگاه های 
و  پتروشیمی  محصولات  تولید  و  صادرات  زمینه  در  جاسک  به 

فرآورده های نفتی نیز فعال شود.
با  تا  شد  مقرر  نیز  استان  این  جزایر  مسائل  و  مشکلات  زمینه  در 
همکاری استانداری هرمزگان، دستگاه های مربوط و نهادهای عمومی 
و انقلابی مسائل احصاشده کمیسیون اصل ۹۰ قانون اساسی هرچه 

سریعتر طی یک سند تحول بررسی و اجرایی شود.
در زمینه مسائل گمرک شهید رجایی در استان هرمزگان نیز با اشاره 
به مسئله اصلی و جدی رسوب کالا در مبادی ورودی این استان و 
گمرک شهید رجایی تصمیمات لازم در زمینه تعیین تکلیف کالاهای 
همکاری  با  خارج شده  رده  از  و  فاسد  کالاهای  و  سفارش شده  ثبت 

دستگاه های مسئول گرفته و پیگیری شد.

معاون اول رییس جمهور:

سرمایه گذاری در پتروپالایشگاه ها و توسعه شهرهای ساحلی 
اولویت دولت است
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اجتماعیاجتماعی

جزئیات بسته های تشویقی 
نوسازی بافت فرسوده 

در هرمزگان

هرمزگان من- رئیس اداره بازآفرینی شهری و مسکن اداره کل راه و 
شهرسازی هرمزگان از اعطای بسته های تشویقی برای بازسازی سه 

هزار و ۹۰۰ هکتار بافت فرسوده هرمزگان خبر داد.
تسهیلات،  تومان  میلیون   ۳۵۰ اختصاص  کرد:  عنوان  زمانی  فرناز 
یکی از بخش های این بسته تشویقی است که ۱۵۰ میلیون تومان 

آن بدون سود است.
بازآفرینی  شامل  هدف  گروه  چهار  در  تشویقی  بسته  افزود:  وی 
شهری،  فرسوده  بافت  عمق  شهری،  بلوک  مقیاس  در  یکپارچه 
نوسازی در مقیاس محور های اصلی محله و قطعات غیرقابل تجمیع 

است.
باره  این  در  نیز  بندرعباس   معماری و شهرسازی شهرداری  معاون 
گفت: اعطای حداکثر دو طبقه تشویقی نسبت به تراکم مجاز، امکان 
اختصاص سطح اشغال مجاز طبقه همکف به کاربری های انتفاعی، 
اقامتگاه،  تامین  برای  غیرمسقف  باز  فضای  از  درصد   ۲۰ اختصاص 
تسهیل در ضوابط معماری، پیشروی طولی تا دو متر پس از اصلاحی 
نصاب  حد  از  کمتر  زیربنای  با  مسکونی  واحد های  ساخت  امکان  و 
بسته  این  در  شده  گرفته  درنظر  تسهیلات  از  بخشی  شده،  تعیین 

تشویقی است.
اصغر حسینی پوری افزود: برای عوارض پروانه ساختمانی ۵۰ درصد 
و واگذاری اسناد برای هر مترمربع ۱۵۰ هزار تومان تخفیف در نظر 

گرفته شده است.
بافت های فرسوده تشکیل می  را  بندرعباس  از مساحت  4۲ درصد 

دهند.

***

اصـلاح شبـکه برق جزایر 
خلیج فارس

هرمزگان من- مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان: شبکه 
برق جزایر تنب بزرگ و تنب کوچک، بوموسی، هنگام، لارک، فارور، 

قشم و هرمز اصلاح شد.
کوچک،  تنب  و  بزرگ  تنب  جزایر  برق  شبکه  کرد:  اظهار  کریمی 

بوموسی، هنگام، لارک، فارور، قشم و هرمز اصلاح شد.
به گفته وی، سال گذشته ۲۰ میلیارد تومان برای اصلاح شبکه برق 
جذب  اعتبار  تومان  میلیارد   ۱۰ نیز  امسال  و  شد  هزینه  جزایر  این 

شده است.
کریمی عنوان کرد: شبکه برق تنب بزرگ به طور کامل و ۸۰ درصد 

از شبکه برق تنب کوچک اصلاح شده است.
و  هوایی  پست های  و  برق  شبکه های  از  زیادی  بخش  افزود:  وی 
زمینی جزیره بوموسی نیز اصلاح شده و اصلاح حدود ۵ کیلومتر از 
شبکه های فرسوده این جزیره نیز اکنون در حال انجام است که تا ۲ 

هفته دیگر به پایان می رسد.
انجام داده و  بنیاد مستضعفان کارهای خوبی   در جزیره لارک هم 
عملیات نصب 4 دستگاه مولد هزار و ۶۷۰ کیلوواتی نیز آغاز شده و 

به زودی وارد مدار تولید می شود.

***
تخلیـه ۶۶ هـزار تن شکر 

در بندرعباس آغاز شـد

هرمزگان من-مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از آغاز تخلیه 
یک فروند کشتی حامل ۶۶ هزار تن شکر وارداتی در بندر شهید 

رجایی خبرداد.
کالاهای  واردات  وضعیت  آخرین  تشریح  در  عباس نژاد  حسین 
فروند  یک  کرد:  تصریح  ایران،  تجاری  بندر  بزرگترین  در  اساسی 
کشتی حامل ۶۶ هزار تن شکر در اسکله ۱۳ پهلودهی و کار تخلیه 

این محموله آغاز شده است.
وی ادامه داد: یک فروند کشتی ۶۶ هزار تنی گندم نیز امروز وارد 
بندر شهید رجایی شده و سه کشتی حامل حدود ۲۰۰ هزار تن گندم 

در لنگرگاه بندرعباس درحال انجام فرآیند قانونی هستند.
مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی گفت: این سه فروند 
از انجام فرآیند اسنادی خود و آمادگی صاحبان  کشتی گندم پس 
کالا در کوتاه ترین زمان ممکن در اسکله های اختصاصی پهلودهی 
به  ریلی  و  جاده ای  حمل ونقل  طریق  از  یکسره  حمل  رویه  با  و 

استان های کشور ارسال خواهد شد.
به گفته عباس نژاد؛ از ابتدای سال جاری تا کنون ۸ فروند کشتی 
حامل 44۵ هزار و ۹۳۷ تن کالای اساسی وارد بندر شهید رجایی 
شده که بیش ترین محموله مربوط به بیش از ۳۱4 هزار تن گندم 

بوده است.
ورودی  مبادی  مهم ترین  از  یکی  عنوان  به  رجایی  شهید  بندر 
کالای اساسی کشور دارای ۱۸ باب انبار مسقف به مساحت ۱۳۰ 
ویژه  اسکله  پست  تن، شش  هزار  با ظرفیت ۳۵۰  مربع  متر  هزار 
فله  اساسی  کالاهای  انواع  تن  هزار   ۱۰۰ ظرفیت  اساسی،  کالای 
سه  تعداد  همچنین  و  بارانداز  محوطه  مربع  متر  هزار   ۹۰ خشک، 
به ظرفیت ۳۷۰ هزار  روغن خوراکی  فرآورده های  نگه داری  پایانه 

تن به شمار می رود.

خبر

آبفا در مورد آبرسانی به قشم 
به بخشی از تعهداتش عمل 

نکرده است

هرمزگان من- مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم گفت: متاسفانه 
با وجود تلاش های صورت گرفته، هنوز بخشی از مردم این جزیره 
به دلیل فقدان آب شرب در تنگنا قرار دارند و نمی توانیم نسبت 

به این مسأله بی تفاوت باشیم.
عادل پیغامی در نشستی با موضوع کمبود آب در روستاهای غرب 
جزیره، اظهار داشت: اقدامات و کارهای زیادی برای حل مشکل آب 
شرب مردم جزیره در سال های گذشته انجام نشده و ما نمی توانیم 

نسبت به این شرایط بی تفاوت باشیم.
انجام  به  نسبت  باید  هرمزگان  آبفا  اینکه شرکت  بر  تاکید  با  وی 
تعهدات خود در جهت تامین آب مناطق روستایی در این جزیره 
یارانه  تامین آب، آبرسانی و پرداخت  اقدام کند، گفت: مسوولیت 
استان  آبفای  برعهده  قشم  جزیره  روستاهای  در  توزیع  و  تولید 
عمل  خود  ذاتی  وظایف  از  بخشی  به  نهاد  این  و  بوده  هرمزگان 
نکرده است. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با تاکید بر ارایه 
خدمات به مردم و کمک به رفع کمبودها و مشکلات جزیره قشم، 
تصریح کرد: اقدامات این سازمان برای تامین آب روستاها، فعالیتی 
رایگان در راستای رسالت انسانی این سازمان و برای خدمت رسانی 

به مردم است.
آن  تاثیر  و  به سراسر جزیره  آبرسانی  اهمیت  به  اشاره  با  پیغامی 
در دستیابی به توسعه پایدار ، گفت: متاسفانه با وجود تلاش های 
فقدان  دلیل  به  جزیره  این  مردم  از  بخشی  هنوز  گرفته،  صورت 
آب در تنگنا قرار دارند.وی با بیان اینکه بخش خصوصی آمادگی 
امکان  کرد:  خاطرنشان  دارد،  را  قشم  جزیره  موردنیاز  آب  تامین 
قشم  آزاد  منطقه  سازمان  مانند  دولتی  سازمان های  از  آب  خرید 
دارای محدودیت هایی است که امیدواریم با همکاری آبفای استان 
هرمزگان و وزارت نیرو بتوانیم برای رفع مشکل آب جزیره اقدام 

کنیم.
مدیرعامل شرکت آب، برق و تاسیسات سازمان منطقه آزاد قشم با 
اشاره به اقدامات مثبت صورت گرفته در دولت سیزدهم جهت رفع 
کمبودهای آب در این منطقه، گفت: از ابتدای این دولت تاکنون 

25درصد به ظرفیت تولید آب قشم اضافه شده است.

***
فروش ۷۴۴میلیارد تومانی در مزایده 

انبار های اموال تملیکی هرمزگان
فروش  به  دستیابی  از  هرمزگان  دادگستری  کل  رئیس  من-  هرمزگان 
۷44 میلیارد تومانی در مزایده ۹۳ ردیف کالای موجود در انبار های اموال 

تملیکی این استان خبر داد.
مجتبی قهرمانی با اشاره به اینکه پس از تأکیدات ریاست قوه قضائیه در 
خصوص ساماندهی و تجهیز انبارهای اموال تملیکی، اتفاق های بزرگی 
در تعیین تکلیف این انبارها در سراسر کشور رخ داده است، اظهار کرد: در 
همین راستا در نتیجه برگزاری مزایده های اموال تملیکی استان هرمزگان 
در خردادماه امسال، ۹۳ ردیف کالا به مبلغ ۷44 میلیارد تومان فروخته 

شده است. 
تأکیدات  از  بعد  تملیکی  اموال  سامانه  یکپارچه سازی  اینکه  بیان  با  وی 
مراحل  تمامی  شد:  یادآور  است،  خورده  کلید  قضائیه  قوه  ریاست 
مزایده های اموال تملیکی استان هرمزگان نیز به صورت الکترونیک و از 
طریق مشاهده متن فراخوان، ثبت نام متقاضیان و اعلام نتایج در همین 

سامانه و تارنمای سازمان اموال تملیکی صورت گرفته است.
رئیس کل دادگستری هرمزگان همچنین تصریح کرد: در استان هرمزگان 
که یکی از استان های هدف و مهم سازمان اموال تملیکی از نظر ورود 
کالا است، توفیقات بسیار خوبی حاصل شده و در نتیجه برگزاری مستمر 
و منظم مزایده ها، درصد بسیار زیادی از کالاهای موجود، تعیین تکلیف و 
از انبارها خارج شده اند که بر این اساس هرمزگان رتبه نخست کشور در 

فروش اموال تملیکی را به خود اختصاص داده است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان ضمن تشکر و قدردانی 
از اقدامات جهادی و تلاش و پشتکار مسئولین و کارکنان سازمان اموال 
منظم  و  مستمر  برگزاری  و  استان  انبار های  ساماندهی  برای  تملیکی 
مزایده ها بر ادامه این روند تا ساماندهی ۱۰۰ درصدی کالا های موجود و 

دستیابی به تمامی اهداف پیش بینی شده تأکید کرد.

***
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبرداد:

اضافه شدن ۱۷ هزار متر مکعب 
به ظرفیت آب شرب قشم

هرمزگان من-  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: 
با ساخت ۴ آب شیرین کن جدید در جزیره قشم، ۱۷ هزار متر 

مکعب به ظرفیت آب شرب این جزیره اضافه می شود.
عبدالحمید حمزه پور با بیان اینکه جزیره قشم هیچ منبع تامین 
آب پایداری جز نمک زدایی آب دریا ندارد، عنوان کرد: با وارد مدار 
شدن ۴ آب شیرین کن جدید در آینده ای نه چندان دور، ۱۷ هزار 
ساکنان  و  می شود  اضافه  قشم  شرب  آب  ظرفیت  به  مکعب  متر 
بهرمنده  شرب  آب  از  نیز  جزیره  این  روستاهای  دست ترین  دور 

خواهند شد.
حمزه پور خاطرنشان کرد: در حال حاضر از مجموع ۶ آب شیرین 
کن درگهان، سوزا، مپنا، رمچاه، صلخ و کووه ای 25 هزار و ۷5۰ 

متر مکعب آب دریا شیرین سازی می شود.
وی به تاسیسات موجود آبفا در جزیره قشم اشاره کرد و افزود: در 
حال حاضر برای آبرسانی شهرها و روستاهای تحت پوشش، 2۳۰ 
کیلومتر خط انتقال، ۷۴۰ کیلومتر شبکه توزیع، ۷ ایستگاه پمپاژ، 
۶ سایت آب شیرین کن و 2۰ هزار متر مکعب مخزن ذخیره در 
حال بهره برداری است که نیاز آبی ۳۸ هزار مشترک با جمعیتی 

بالغ بر ۱۱ هزار و 2۰۰ نفر را تامین می کند.
تکمیل  با  گفت:  هرمزگان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
پایان  تا  اجرا، وضعیت آب شرب جزیره قشم  طرح های در دست 

سال جاری پایدار می شود.

خبـر

هرمزگان من- نماینده ولی فقیه در هرمزگان از سواحل 
مکران به عنوان بهترین مناطق برای توسعه ملی یاد 
نفت می خواهم که  از مسؤولان وزارت  کرد و گفت: 
به پروژه های هدف گذاری شده در این منطقه توجه 

ویژه داشته باشند.
حجت الاسلام محمد عبادی زاده در دیدار با اعضای 
عنوان  به  هرمزگان  از  نفت،  وزارت  فرهنگی  کمیته 
و  حال  در  کشور  ملی  توسعه  برای  ظرفیت  با  استانی 

های  شرکت  مجموعه  داشت:  بیان  و  کرد  یاد  آینده 
و  دولتی  بخش  در  هم  گاز  و  نفت  حوزه  در  مختلف 
هم در بخش خصوصی در خدمت به توسعه و پیشرفت 
کشور هستند و همچون ستاره ای بر کرانه خلیج فارس 
خوبی  آینده  بخش  نوید  وضعیت  این  و  درخشند  می 

است.
کشور  اقتصاد  آینده  در  هرمزگان  که  این  بیان  با  وی 
هر چه بیشتر خواهد درخشید، از تمرکز و عنایت رهبر 

و  قدردانی  مکران  سواحل  در  اسلامی  انقلاب  معظم 
تأکید کرد: ما استانی با دو دریای خلیج فارس و دریای 
عمان هستیم و این ظرفیت را متمایز با دیگر استان ها 
ساخته است و میزبانی هرمزگان از پروژه های بزرگ 
ملی از جمله خط گوره - جاسک نقشی راهبردی برای 
به کشور  در خدمت  ها  این ظرفیت  و  دارد  کشورمان 

قرار دارد.
اقتصاد  داد:  ادامه  هرمزگان  در  فقیه  ولی  نماینده 
از  بیشتر  و  بهتر  چه  هر  استفاده  معنای  به  دریامحور 
های  توانمندی  و  کشورمان  ساحلی  های  ظرفیت 
خدادادی در این زمینه است که به درستی مورد توجه 
بر  ایشان  و  گرفته  قرار  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
کشورمان  اقتصاد  در  ظرفیت  این  به  توجه  ضرورت 
تأکید دارند و بخشی از این ظرفیت ها مرتبط با حوزه 

نفت و انرژی است.
غیرنفتی  توسعه صادرات  زاده،  عبادی  الاسلام  حجت 
را نیز از دیگر اولویت های مورد نظر کشور برشمرد و 
در  های لازم  زیرساخت  توسعه  برای  ظرفیت  بهترین 
سواحل مکران خواند و از مسؤولان تصمیم گیر در این 

در  مختلف  های  پروژه  بارگزاری  در  تا  خواست  زمینه 
کشور، بر مسأله توسعه صادرات غیرنفتی در بخش های 
مختلف بخصوص در زمینه پالایشگاهی، پتروشیمی و 
... سواحل مکران را مورد توجه قرار دهند و پروژه های 

در حال احداث در این منطقه را شتاب دهند.
بخش  مسؤولان  از  هرمزگان  در  فقیه  ولی  نماینده 
فرهنگی وزارت نفت نیز خواست تا در حوزه فرهنگی 
وزارت نفت، فعالیت ها را بیشتر کنند. شبکه فرهنگی 
بزرگی که دارند را در حوزه جهاد تبیین که مهم ترین 
نیاز کشور است، فعال تر کنند تا بتوان با بهره گیری 
از این ظرفیت در کنار دیگر ظرفیت ها، اذهان جامعه 
ایران  علیه  بر  دروغ های دشمنان  بمباران  برابر  در  را 

اسلامی، صیانت کرد.
حجت الاسلام عبادی زاده از ظرفیت اربعین و مکتب 
امام حسین )ع( به عنوان یک سرمایه ارزشمند فرهنگی 
یاد کرد و آن را فرصتی جهانی خواند که می توان از 
آن در جهت شناساندن اهداف امام حسین )ع( از قیام و 

فرهنگ اهل بیت )علیهاالسلام( بهره برد.

هرمزگان  استانداری  و  دادگستری  من-  هرمزگان 
به  متولی  دستگاه های  برای  ماهه ای  دو  ضرب الاجل 
منظور اتصال نیروگاه های برق ایسین و هنگام به خط 

لوله فرآورده های نفتی تعیین کردند.
به  استان  دادگستری  کل  رئیس  و  هرمزگان  استاندار 
همراه دادستان بندرعباس و جمعی از مسئولین اجرایی 

از نیروگاه های برق ایسین بازدید کردند.
مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
در حاشیه این بازدید، اظهار کرد: در راستای سیاست ها 
در  قضائیه  قوه  رئیس  توسط  اعلامی  اولویت های  و 
با هدف  و همچنین  دولت  با  همکاری  لزوم  خصوص 
تحقق شعار سال مبنی بر »مهار تورم و رشد تولید« به 
همراه استاندار و دادستان مرکز استان از نیروگاه برق 
ایسین بازدید داشتیم که در این بازدید مباحث مختلفی 
و  مصرف  نحوه  و  مدیریت  با  مرتبط  موارد  جمله  از 
قرار  بررسی  مورد  برق  تولید  خصوص  در  آینده نگری 

گرفت.
قهرمانی خاطرنشان کرد: با توجه به مشاهدات صورت 

و  ایسین  ترکیبی  سیکل  نیروگاه  از  بازدید  در  گرفته 
این  مربوطه،  مسئولین  توسط  شده  ارائه  توضیحات 
نیروگاه در زمان کمبود گاز از گازوئیل استفاده می کند.

برق  نیروگاه  نیاز  مورد  سوخت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ایسین در دوره های متوالی توسط کامیون های حامل 
اعلام  اساس  بر  شد:  یادآور  می شود،  تأمین  سوخت 
مسئولین، میزان مصرف سوخت گازوئیل نیروگاه سیکل 
گاز  کمبود  زمان  در  و   ۱4۰۰ سال  در  ایسین  ترکیبی 

بیش از ۲۱۶ میلیون لیتر بوده که با هزینه ای بالغ بر ۷۷ 
میلیارد ریال حمل و در اختیار نیروگاه قرار گرفته است.

این  افزود:  ادامه  در  هرمزگان  دادگستری  کل  رئیس 
حجم از مصرف سوخت توسط نیروگاه برق ایسین در 
میلیون   ۲۳4 از  بیش  به   ۱4۰۱ سال  انتهای  ماهه   ۶
ریال  میلیون   ۶4 بر  بالغ  هم  آن  هزینه  و  رسیده  لیتر 

بوده است.
وی با بیان اینکه با صرف هزینه ۶ ماهه حمل سوخت 

لوله  خط  احداث  پروژه  اجرای  امکان  نیروگاه،  این  به 
و  ایسین  ترکیبی  سیکل  نیروگاه های  سوخت  تأمین 
مبلغ،  این  اختصاص  با  شود،گفت:  می  فراهم  هنگام 
ضمن صرفه جویی در هزینه حمل و نقل می توان بیش 

از ۶۰ سال از این خط لوله استفاده کرد.
و  هرمزگان  استاندار  تأکید   با  کرد:  بیان  قهرمانی 
الزام  و  محل  در  حاصله  توافق  به  توجه  با  همچنین 
طرفین، مقرر شد، با نظارت و پیگیری دادستان مرکز 
استان هرمزگان از باب حقوق عامه و همکاری شرکت 
برق  نیروی  تولید  شرکت  و  نفتی  فرآورده های  پخش 
سیکل  نیروگاه های  ماه،   ۲ ظرف  حداکثر  بندرعباس، 
ترکیبی ایسین و هنگام به خط لوله انتقال فرآورده های 
نفتی متصل شوند تا ضمن صرفه جویی در بیت المال از 

قاچاق سوخت و مفاسد دیگر نیز پیشگیری شود.
رئیس کل دادگستری هرمزگان تأکید کرد: در صورت 
دادستان  شده،  تعیین  مدت  در  طرح  این  اجرای  عدم 
مرکز استان هرمزگان علیه مدیران خاطی اعلام جرم 

خواهد کرد.

رئیس سازمان شیلات ایران با جمعی از صیادان و نمایندگان 
جامعه صیادی شهرستان بندرلنگه گفت و گو و دیدار کرد.

در دیدار معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران با صیادان 
و فعالان صید و صیادی غرب هرمزگان که با حضور نماینده 
مردم این منطقه در مجلس برگزار شد، سید حسین حسینی 
رییس شیلات ایران با اشاره به اینکه در شهرستان بندرلنگه 
شاهد رشد آبزی پروری در کنار صید و صیادی هستیم، گفت: 
خوشبختانه این شهرستان از شهرستانهای پیشران در حوزه 
آبزی پروری است و توانسته گام های خوبی در بهره برداری 

از ظرفیت های آبزی پروری در کنار صید و صیادی بردارد.
از  آبزی پروری است،  اشاره به حرکت دنیا به سمت  با  وی 

جامعه صیادی دعوت کرد تا به آبزی پروری ورود کنند.
آور  زیان  و  از حل شدن مسئله سخت  سید حسین حسینی 
مراحل  سیر  گفت:  و  داد  خبر  صیادی  شغل  شدن  محسوب 
قانونی این مهم در حال انجام است و به زودی اعمال خواهد 

شد.
و  دانش صید  و  عنوان محور علم  به  از جامعه صیادی  وی 
صیای یاد کرد و تصریح کرد: خوشحالیم در این شهرستان 
بحث های صیانت از ذخایر و بازسازی ذخایر به خوبی دنبال 

می شود.
معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران از گام های خوب 
سازمان شیلات ایران برای حل قدرت موتور ها و و تناسب 

آنها با مسائل زیست محیطی انجام شده است.
بنادر  در  حریق  اطفا  و  ایمنی  اهمیت  به  اشاره  با  حسینی 
سطح  در  راستا  این  در  خوبی  اقدامات  داشت:  ابراز  صیادی 
استان و کشور در حال انجام است و در آینده تزدیک شاهد 

حصول نتایج ارزنده آن خواهیم بود.
وی همچنین از اختصاص ۱۸ میلیارد تومان اعتبار از محل 
ملی جهت تامین سه شناور آتشخوار برای بنادر صیادی استان 

هرمزگان خبرداد.

هرمزگان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  من-  هرمزگان 
و  شهرها  شرب  آب  تامین  منابع  گرفتن  قرار  تاثیر  تحت  از 
 ۱4۰۲ زراعی -۱4۰۱  فصل  از خشکسالی  استان  روستاهای 

خبر داد.
عبدالحمید حمزه پور با اشاره به فرا رسیدن هفته صرفه جویی 
بارندگی  درصدی   ۵۲ کاهش  اینکه  بیان  با  آب،  مصرف  در 
هرمزگان در سال آبی جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل، 
تاثیر  تحت  را  زیادی  حد  تا  را  زیرسطحی  و  سطحی  منابع 
قرار داده است، افزود: بر پایه آمار منابع آب ایران، در فصل 
آبی ۱4۰۲-۱4۰۱ میزان بارش هرمزگان ۹۶.۹ میلی متر بوده 
آبی  فصل  مشابه  مدت  بارش  که  است  حالی  در  این  است؛ 

گذشته هرمزگان ۲۰۱.4 میلی متر بوده است.
مدیرعامل آبفا ادامه داد: بر اساس آمار منابع آب ایران، استان 
هرمزگان بیشترین میزان کاهش بارش در سال آبی ۱4۰۱-

۱4۰۲ نسبت به مدت مشابه، در بین استان های کشور تجربه 
کرده است.

به گفته وی، در فصل آبی جاری، اکثر شهرستان های استان 
با کاهش چشمگیر بارش مواجه بوده و این نشان از هشداری 

است که باید در تابستان پیش رو، مدیریت بهتری برای تامین 
و مصرف آب داشته باشیم.

وی افزود: علیرغم وضعیت موجود، آبفا از هیچ کوششی برای 
تامین نیاز آبی مشترکین دریغ نمی کند، اما انتظار است برای 

جلوگیری از کمبود آب، مدیریت مصرف را در دستور کار قرار 
داده تا بدون مشکل از تابستان گذر کنیم.

سال  به  نسبت  امسال  شرایط  اینکه  بیان  با  آبفا  مدیرعامل 
به  توجه  با  داد:  ادامه  است،  تر  شکننده  و  تر  گذشته سخت 

گرمای سال و کمبود منابع، مشکل دوچندان شده و آبفا نیز با 
برنامه ریزی و پیش بینی های انجام شده تلاش می کند تا با 

مشکل کمتری از تابستان پرتنش عبور کنیم.
در  قرار گرفتن  دلیل  به  استان هرمزگان  پور،  گفته حمزه  به 
حاشیه دریا، ظرفیت بالایی برای شیرین سازی آب دریا دارد، 
ادامه داد: شیرین سازی آب دریا فرایند پیچیده است که هزینه 
بالایی می طلبد از این رو مناطقی که از منابع آب شیرین کن 
ها، تامین آب می شوند نیز به دلیل مصرف بالا و محدودیت 
ظرفیت آب شیرین کن ها نیز بایستی مدیریت مصرف را در 

دستور کار قرار دهند.
ظرفیت  نزدیک  آینده  در  کرد  بینی  پیش  حال  عین  در  وی 
تاسیسات نمک زدایی افزایش یابد که با ظرفیت پیش بینی 
شده، زمینه تامین آب پایدار فراهم شود. گفتنی است، بر پایه 
آمار منابع آب ایران، مجموع بارش ها در کشور در سال آبی 
جاری معادل ۷/۲۰۲ میلی متر بوده است که نسبت به سال 
گذشته رشد ۱۰ درصدی داشته است. همچنین در مقایسه با 
دوره بلند مدت ۵4 ساله که ۲۳4 میلی متر بوده، کاهش ۱4 

درصدی را نشان می دهد.

هرمزگان من- مدیرکل شیلات هرمزگان گفت: ذخایر 
آبزیان استان هرمزگان به گونه ای نیست که برای همه 
اساس  بر  باید  و  شود  صادر  مجوز  صیادی  متقاضیان 

وضعیت ذخایر تصمیم گیری شود.
اینکه  واکنش  در  خبرنگاران،  جمع  در  بارانی  مسعود 
ملی  درگاه  در  صیادان،  از  شماری  که  است  مدتی  به 
شیلات  اما  اند،  کرده  دریافت  مجوز صیادی  مجوزها، 
هرمزگان آن را مشروط به درخواست دوباره در سامانه 

درگاه  از  شده  مجوز صادر  افزود:  است،  کرده  شیلات 
ملی مجوزها را قبول داریم، اما با توجه به ثبت محور 
تایید محور  سامانه  در  باید  سامانه، صیادان  این  بودن 
شیلات هم ثبت نام کنند تا شرایط آن ها بررسی شود.

وی با بیان اینکه حدود 4 هزار و ۶۰۰ شناور در استان 
استان  آبزیان  ذخایر  کرد:  عنوان  دارند،  مجوز صیادی 
به گونه ای نیست که برای همه متقاضیان مجوز صادر 
شود و باید بر اساس وضعیت ذخایر تصمیم گیری شود.

از صدور شماری مجوز در  مدیرکل شیلات هرمزگان 
ماه های آینده خبر داد و اضافه کرد: ۵۰ مجوز صیادی 
در آب های دور و ۱۵۰ مجوز هم برای شناورهای قایق 

دیزل برای شرق هرمزگان صادر می شود.
بارانی، پس از صدور این مجوزها و با توجه به وضعیت 
ذخایر آبزیان، برای صدور دوباره مجوز تصمیم گیری 

می شود.

سواحل مکران بهترین مناطق برای توسعه ملی است

الزام اتصال نیروگاههای ایسین و هنگام به خط لوله فرآورده های نفتی

تخصیص اعتبار تامین 3 شناور آتش خوار برای هرمزگان

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان هشدار داد:

هرمــزگان کــم بارش تــرین استــان کشــور

مدیرکل شیلات هرمزگان:

ذخایر آبزیان هرمزگان کفاف تمامی متقاضیان صیادی را نمی دهد
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هفته نامه

نامور«، مدیرعامل  و »هاشم  استاندار هرمزگان  با حضور »مهدی دوستی«،  هرمزگان من- 
پالایش  در شرکت  بومی  نيروی  نامه جذب ۲۶۵۰  تفاهم  بندرعباس،  نفت  پالایش  شرکت 

نفت بندرعباس منعقد شد.
دار  اولویت  از جمله طرح های  بندرعباس  پالایشگاه  ارتقا کيفيت محصولات سنگين  طرح 
وزارت نفت است که با هدف کاهش توليد نفت کوره و افزایش کيفيت فرآورده نفتی و توليد 
فرآورده های استراتژیك مورد نياز کشور از جمله کك اسفنجی، روغن های پایه گروه ۲ و 
۳ و پروپيلن در بهمن پارسال با حضور وزیر نفت کلنگ آغاز عمليات اجرایی آن زده شد 
که برای راهبری واحدهای جدید در دست احداث در این طرح، ۲۶۵۰ نفر جذب می شوند.

مدیر عامل شرکت پالایش نفت بندرعباس در مراسم امضاء تفاهم نامه جذب نيرو در این 
با  مرحله  چند  در  بود،  خواهند  هرمزگان  استان  بومی  صرفا  که  نيروها  این  گفت:  شرکت 
طب  آزمایشات  و  تخصصی  مصاحبه  انجام  و  آزمون  طریق  از  هرمزگان  دانشگاه  همكاری 
صنعتی جذب می شوند و تا زمان راه اندازی طرح ارتقا کيفيت محصولات سنگين پالایشگاه، 

آموزش های تئوری و عملی را می بينند.
دکتر هاشم نامور افزود: طرح ارتقای کيفيت محصولات سنگين از طرح های مهم کشور در 

حوزه پالایش است که صرفا با دانش بومی و با اعتبار ۲/۲ ميليارد یورو در مدت ۴۲ اجرا 
می شود که علاوه بر نيروهایی که از طریق آزمون جذب می شوند، ۸ هزار نفر نيز در زمان 

عمليات اجرایی این طرح مشغول بكار می شوند.

وی با اشاره به اینكه دانش فنی لازم برای اجرای این طرح تا پيش از این تنها در اختيار ۶ 
کشور بود که بواسطه وجود تحریم ها امكان استفاده از این دانش فنی وجود نداشت تصریح 
کرد: با بررسی و تلفيق دانش ، تجربه و همكاری پژوهشگاه، ایران به عنوان هفتمين کشور 
این طرح، محصولات پالایشگاه به  اندازی  با تكميل و راه  این دانش دست یافت و  به  دنيا 
استاندار یورو ۵ ارتقا می یابند و برای نخستين بار سالانه ۴۰۰ هزار تن محصول کك اسفنجی 
مورد نياز صنعت آلومينيوم کشور و ۵۰۰ هزار تن روغن های گروه ۲ و ۳ که اکنون از خارج 
کشور تامين می گردد، توليد و پالایشگاه نفت بندرعباس به پتروپالایشگاه با ضریب پيچيدگی 

۱۲ تبدیل می شود.
استاندار هرمزگان نيز در این مراسم با تقدیر از تلاشهای شرکت پالایش نفت بندرعباس و 
توجه ویژه این شرکت به جذب نيروهای بومی استان هرمزگان اظهار کرد: شرکت پالایش 

نفت بندرعباس کارهای خوبی در حوزه های مختلف از جمله درمان با ساخت بيمارستان، 
ورزش با ساخت مجموعه های ورزشی و حمایت از ورزش استان، ساخت مدرسه، مسجد و 
راهسازی و… برای استان انجام داده و امضای این تفاهم نامه یك بخش دیگر از عملكرد 

این شرکت است.
مهدی دوستی افزود: یكی از مسائل اصلی ما در استان بحث اشتغال است که از سوی کشور 
برای استان با توجه به ظرفيتهای اقتصادی و توان دستگاه ها و البته نرخ بيكاری استان یك 
ایجاد ۳۸ هزار شغل بود که  ایجاد اشتغال مشخص شد که در سال ۱۴۰۱ تعهد ما  تعهد 
خوشبختانه توانستيم ۵۱ هزار فرصت شغلی برای کدهای ملی منحصر به فرد ایجاد کنيم که 
نشان دهنده تحقق ۱۳۱ درصدی تعهد ما به کشور بود و در این حوزه توانستيم رتبه چهارم 

کشوری را به دست بياوریم.
نماینده عالی دولت در هرمزگان گفت: بر اساس تفاهم نامه منعقد شده قرار است با برگزاری 
در  بندرعباس  نفت  پالایش  شرکت  در  هرمزگان  استان  بومی  نيروی   ۲۶۵۰ شفاف  آزمون 

پروژه جدید جذب شوند.
مهدی دوستی با تاکيد بر اینكه در مدت اجرای عمليات ساخت پروژه نيز فرصت خوبی برای 

اشتغال و افزایش مهارت نيروی کار استان ایجاد می شود ادامه داد: اميدواریم این روش جذب 
نيرو را به سایر صنایع استان نيز تعميم دهيم و از این مسير علاوه بر تربيت نيروی ماهر سبب 

ایجاد اشتغال پایدار و کاهش نرخ بيكاری جوانان استان هرمزگان شویم.
وی تصریح کرد: امسال ۱۵ هنرستان همجوار جدید در استان راه اندازی می شود تا مهارت 
نيروها  البته آموزش  و  بومی  نيروی  بر همين اساس جذب  و  تامين شود  نياز صنایع  مورد 
در هنرستان های تخصصی جوار صنایع و جذب از طریق آزمون های شفاف در دستور کار 

قرار دارد.
معين وزیری مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی هرمزگان نيز در این مراسم گفت: برای 
اندازی شده است و نيروی  جذب نيروی کار مورد نياز صنایع، سامانه جستجوی شغل راه 

کارگر و کارفرما با نام نویسی در این سامانه می توانند تقاضای خود را ثبت کنند.
گفتنی است؛ در قالب تفاهم نامه امضا شده، قرار است ۲۶۵۰ نفر از نيروهای بومی استان به 
صورت رسمی از طریق برگزاری آزمون توسط دانشگاه هرمزگان جذب شرکت پالایش نفت 
بندرعباس شوند و به زودی شرایط و زمان ثبت نام و تاریخ آزمون مشخص و از طریق رسانه 

های رسمی اطلاع رسانی خواهد شد.

هرمزگان من- مراسم جشن تحليف ۴۰ دانشجوی عمومی دانشكده داروسازی و علوم دارویی 
بندرعباس برگزار شد.

رئيس دانشگاه علوم پزشكی هرمزگان با تبریك به دانشجویان و خانواده آنان گفت: امروز پس 
از ۶ سال تحصيل وارد فضای جدیدی شدید که ميتوانيد با ارائه خدمات به مردم، نياز درمانی  

و دارویی آنها را تامين و به آن پاسخ مثبت دهيد.
 دکتر غلامعلی جاودان افزود: بدون شك خدمات علمی شما در داروسازی می تواند گامی مهم 
و تاثير گذار در کشور باشد و مطمئن هستم که این علم را همواره ادامه و گسترش خواهيد داد.

پزشكی  علوم  دانشگاه  دارویی  علوم  و  داروسازی  دانشكده  رئيس  پور  فتحعلی  محمد  دکتر   
هرمزگان هم دراین مراسم ضمن تبریك به دانشجویان و تقدیر از زحمات دکتر اميد صفا رئيس 
سابق دانشكده داروسازی دانشگاه علوم پزشكی هرمزگان که در راه اندازی و ارتقاء رتبه این 

دانشكده تلاش فراوان داشتند گفت:  دانش آموختگان این دوره، ورودی سال 9۶ بودند که 
یكی از موفقيت های این دوره کسب رتبه دوم کشوری در آزمون ۱۸۰ واحدی داروسازی و 
همچنين کسب رتبه سوم اعتبار بخشی کشوری در بين دانشكده های بزرگ کشور به مدت ۵ 
سال است که با مجوز دکتر بهرام عين الهی وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشكی اعطاء شد.

این دانش  از  التحصيل شدند که ۴۰ درصد  فارغ  این دوره، ۴۰ پزشك داروساز عمومی   در 
آموختگان بومی استان هرمزگان  هستند و می توانند نياز استان را بهبود بخشند.

فارابی  سالن  در  داروسازی  دانشكده   9۶ ورودی  دانشجویان  آموختگی  دانش  جشن  مراسم 
مجتمع آموزشی، پژوهشی و درمانی پيامبر اعظم )ص( بندرعباس با حضور مسئولان،  اساتيد، 

دانشجویان و خانواده های آنان برگزار شد.

هرمزگان من- معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهداشتی درمانی 
هرمزگان در جلسه کميته دانشگاهی حذف مالاریا و کنترل پشه آئدس و بررسی 
شرایط شرق کشور که تاثير بسزایی بر وضعيت بيماری مالاریا در ایران دارد گفت: 
مالاریا در کشور  بيماری  اتباع خارجه در  بخاطر وجود  استان هرمزگان  متاسفانه 

پيشرو است و بيشتر این اتباع مهاجرین افغانی و پاکستانی هستند.
و  پاکستان  در  اخير  وقت  زلزله چند  و  وقوع سيل  افزود:  ذاکری  عبدالجبار  دکتر 
افغانستان باعث شد جمعيت  نابسامان سياسی بوجود آمده در  همچنين وضعيت 
بلوچستان وارد کشور شوند  از طریق استان سيستان و  این دو کشور  از  بسياری 
و این روند باعث شد امسال در مقابل بيماری مالاریا در شرایط سخت تری قرار 

بگيریم.
وی با اشاره به مشكلات اجتماعی و سياسی در افغانستان تصریح کرد: با این اتفاقها 
و ورود مهاجرین، متاسفانه وضعيت انتقال بيماری مالاریای شهرستان ایرانشهر در 

سيستان و بلوچستان نگران کننده شده است.
تشكيل  حساسيت،  ایجاد  بر  هرمزگان  پزشكی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
کارگروه های شهرستانی و همچنين بررسی دقيق ساکنين مناطقی که بيشترین 

جمعيت مهاجر در آنها رفت و آمد و یا سكونت دارند تاکيد کرد.
طيبه رازنهان رئيس گروه پيشگيری و مبارزه با بيمارهای واگير معاون بهداشتی 
ارائه  و  مالاریا در هرمزگان  بيماری  با تشریح وضعيت  این جلسه  دانشگاه هم در 
راهكارها و پيشنهادات لازم جهت کنترل بيماری گفت: برنامه رسمی کشور برای 
سال  از  بيماری  محلی  انتقال  چرخه  قطع  هدف  با  بيماری  این  کردن  کن  ریشه 
۱۳۳۴ آغاز شد و در حال حاضر اقدامات زیادی برای کنترل این بيماری در حال 

انجام است.
دکتر رازنهان افزود: در شهرستان جاسك که تقریبا دارای بيشترین مبتلای مالاریا 

وارده را دارا است ۲ هزار و ۴۱۶ مكان در ۱۲ کانون و در شهرستان بشاگرد که 
چرخه انتقال بيشتری دارد ۶7۸ مكان سمپاشی شده است.

در شهرستانهای  بند  پشه  عدد  و ۵۵۰  هزار  یك  توزیع  پسيو،  و  اکتيو  بيماریابی 
بيماریابی  کمپين  ایجاد  همچنين  و  لاروکشی  و  پاشی  مه  عمليات  انجام  استان، 

مالاریا از اقداماتی بود که دکتر رازنهان از انجام آنها خبرداد.
رئيس گروه پيشگيری و مبارزه با بيمارهای واگير معاونت بهداشتی دانشگاه گفت: 
از  طبی  تشخيص  آزمایشگاه  کارشناسان  برای  آزمایشگاهی  های  مهارت  آموزش 

برنامه های خوبی بود که انجام شد.
برگزاری دوره های آموزشی تشخيص ميكروسكوپی مالاریا، یك دوره آزمون کشوری 
ارزیابی صلاحيت تشخيص ميكروسكوپی مالاریا، تهيه اسلاید بانك آموزشی مالاریا 
و ارسال بسته های آموزشی به کليه آزمایشگاههای مالاریای استان از برنامه های 

آموزشی معاونت بهداشتی استان هرمزگان بوده است.
وی اذعان کرد: استان هرمزگان دارای شهرستانهای مرزی است و که محل ورود 
اتباع بيگانه است که بيماریابی را با چالش جدی مواجه کرده است همچنين عدم 
برای  درمان  و  بهداشت  شبكه  پرسنل  دسترسی  جهت  مناسب  کار  و  ساز  وجود 
ایجاد کرده که  را  بيگانه مشكلاتی  اتباع  و  پرخطر  بيماریابی در گروه های  انجام 
لازم است سایر دستگاههای اجرایی و نظارتی ذیربط با دانشگاه همكاری بيشتری 

داشته باشند.
در این نشست دکترمهدی حسنی آزاد معاون آموزشی، دکتر زارعی معاون درمان، 
مرکز  رئيس  مریدی  دکتر  همچنين  و  فناوری  و  تحقيقات  معاون  عليپور  دکتر 
و  مرجع  آزمایشگاه  فنی  مسئول  گوکلانی  دکتر  بندرعباس  شهرستان  بهداشت 

اعضای کميته کارگروه برنامه حذف مالاریا و کنترل پشه آئدس حضور داشتند.

سمپاشی بیش از ۳ هزار مکان و توزیع ۱ هزار و ۵۵۰ 
پشه بند در هرمزگان

گام بلند شرکت پالایش نفت بندرعباس برای جذب  ۲۷۰۰ نیروی بومی

تحلیــف 40 دانشجــوی داروسـازی هرمـزگان

هرمزگان من- معاون درمان دانشگاه علوم پزشكی هرمزگان 
در بازدید از بيمارستان قشم از پيشرفت 9۰ درصدی پروژه 

احداث MRI این بيمارستان خبر داد.
پزشكی  علوم  دانشگاه  درمان  معاون  زارعی  حسن  دکتر 
الملل  بين  امور  رئيس  با همراهی دکتر صباغيان  هرمزگان 
پزشكی  تجهيزات  مدیر  سالاری  مهندس  بهداشت،  وزارت 
از  و  بازدید  اعظم )ص( قشم  پيامبر  بيمارستان  از  دانشگاه، 
نزدیك در جریان روند اجرا و تجهيز پروژه در حال ساخت 

MRI این مرکز درمانی قرار گرفت.
دکتر حسن زارعی گفت: این پروژه در حال حاضر با پيشرفت 
فيزیكی 9۰ درصدی در حال آماده سازی است و در آینده 

نزدیك شاهد افتتاح و بهره برداری آن خواهيم بود.
پروژه  این  به  ملی  یافته  اعتبارات تخصيص  به  اشاره  با  وی 
بيمارستان   MRI پروژه  اعتبارات  درصد   ۱۰۰ کرد:  ابراز 
اقتصادی  امور  مرکز  توسط  قشم  اعظم )ص( جزیره  پيامبر 
تخصيص  و  تامين  بانك جهانی(  )اعتبارات  بهداشت  وزارت 

یافته است.
مرکز  این  اندازی  راه   با  کرد:  نشان  خاطر  زارعی  دکتر 
تصویربرداری، نياز شهرستان قشم از خدمات ام آر آی مرتفع 
و از تحميل هزینه های اضافی به مردم جلوگيری خواهد شد.

پیشرفت ۹۰ درصدی پروژه در حال احداث MRI بیمارستان قشم


